
Antsla Vallavolikogu

P R O T O K O L L

Antsla 21. veebruar 2017 nr 2

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 12 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil mitteosalemisest oli teatanud Kaire Uiboleht
15.05 saabus istungile Rando Treimuth

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

PÄEVAKORD:

1. 2017. aasta kaasava eelarve tulemuste kinnitamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 

2. Põhihariduse otsekulu kasutamine gümnaasiumiastme õpetajate töö tasustamiseks
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

3. Antsla valla 2017. aasta eelarve vastuvõtmine II lugemine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Antsla valla 2017. a teehoiukava kinnitamine
Ettekandja: Enn Vasar, ehitus- ja keskkonnaspetsialist
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

5. Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2017-2019 kinnitamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Kaia Pruuli, haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimees

6. Loa andmine riigihankes osalemiseks
Ettekandja Merike Prätz, vallavanem 

7. Antsla Vallavolikogu 26. aprilli 2016. a määruse nr 9 „Antsla valla teehoiukava aastateks 2016-
2017” kehtetuks tunnistamine

Ettekandja: Tiina Vares, vallasekretär
8. Sotsiaalvaldkonna ülesannete delegeerimine

Ettekandja: Tiina Vares, vallasekretär
9. Enne haldusterritoriaalse korralduse muudatuse jõustumist tulevastel eelarveaastatel pikaajalise 
rahalise kohustuste võtmise heakskiitmine

Ettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees
10. Muud küsimused

1. 2017. aasta kaasava eelarve tulemuste kinnitamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 



Kaasavat eelarvet on praktiseeritud paljudes maades, ka Eestis mitmes omavalitsuses ja sel aastal 
esimest korda Antsla vallas. 
Antsla valla 2017. aasta eelarvesse planeeriti kaasavaks eelarveks 10 000 eurot. Kuna hetkel 
kaasava eelarve korda ei ole, siis on tegemist volikogu pädevusse jääva küsimusega. 
Kõik valla kodanikud said esitada oma arvamusi ja ettepanekuid kaasava eelarve kasutamiseks, 
saabus kokku 8 ettepanekut, millest üks oli juba teostamisel ja 1.-12. veebruarini toimunud 
rahvahääletusel jagunesid hääled järgmiselt:
1.1. Laste mänguväljak Antsla linna -25 häält;
1.2. Antsla Gümnaasiumi spordisaali elektrooniline tabloo -18 häält;
1.3. Antsla linna sissesõidud -15 häält;
1.4. Tsooru valgustuse rajamine -8 häält;
1.5. Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse spordisaali peegelsein -6 häält;
1.6. Laululava koos tantsuplatsiga Tsooru -4 häält
1.7. Antsla Laululava korrastamine -3 häält.

Realiseerimisele kuuluvateks ideedeks 2017. aastal on kaks enim hääli saanud ettepanekut:
1. Laste mänguväljak Antsla linna, 25 häält - summa idee teostamiseks 5 000 eurot;
2. Antsla Gümnaasiumi spordisaali elektrooniline tabloo, 18 häält - summa idee teostamiseks
5 000 eurot. 

15.05 saabus volikogu liige Rando Treimuth

Tiit Tõnts: Mis vanuses lastele on mõeldud mänguväljak rajada?
Merike Prätz: Liivakasti kesklinna plaanis rajada ei ole. Erinevad atraktsioonid, sobilikud nii 
lasteaia ealistele kui koolilastele. 

Rohkem küsimusi ei esitatud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „2017. aasta kaasava eelarve tulemuste 
kinnitamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „2017. aasta kaasava eelarve tulemuste kinnitamine” 
otsusena nr 4.

2. Põhihariduse otsekulu kasutamine gümnaasiumiastme õpetajate töö tasustamiseks

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk. 
Riigi poolt on „Riigieelarve seaduses kohaliku omavalitsuse üksustele määratud toetusfondi 
vahendite jaotamise ja kasutamise tingimused ja kord“ järgi Antsla Gümnaasiumi õpetajate töö 
tasustamiseks eraldatud toetus eraldi nii põhikooli õpetajate kui gümnaasiumiastme õpetajate töö
tasustamiseks. Antsla Gümnaasiumi õpetajate töö tasustamisel on selgunud, et 
gümnaasiumiastme õpetajate töö tasustamiseks mõeldud toetussummad ei kata nende 
tööjõukulude vajadust 2017. aastal. Puudujääv summa on 3400 eurot. Samas on jääk põhikooli 
õpetajate tööjõukulude katmiseks mõeldud toetussummade osas.
„Riigieelarve seaduses kohaliku omavalitsuse üksustele määratud toetusfondi vahendite jaotamise 
ja kasutamise tingimused ja kord“ § 1 lõike 4 kohaselt peetakse võimalikuks põhikooli õpetajate 
töö tasustamiseks mõeldud toetust kasutada gümnaasiumiastme õpetajate töö tasustamiseks 
volikogu vastavasisulise otsuse alusel.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 



Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Põhihariduse otsekulu kasutamine 
gümnaasiumiastme õpetajate töö tasustamiseks”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Põhihariduse otsekulu kasutamine gümnaasiumiastme 
õpetajate töö tasustamiseks” otsusena nr 5.

3. Antsla valla 2017. aasta eelarve vastuvõtmine II lugemine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ja tutvustas eelarvet, mille maht on 4 613 210 
eurot.
I ja II lugemise vahel on suurenenud tulude ja kulude eelarve summas 64 672 eurot, tegemist on 
sihtotstarbelise rahaga. 

Kaasettekandja Kurmet Müürsepp ütles, et eelarve- ja majanduskomisjonil küsimusi eelarve 
muudatuste osas ei olnud, kuna ettepanekuid ei laekunud. Sihtotstarbelised eraldised on 
põhjendatud.
Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

Jaanus Kala: Kas eterniidi vastuvõtmise korraldamine on planeeritud 2017. a eelarvesse?
Eve Sikk: Sel aastal on riigieelarvest eraldatud Antsla vallale 5 585 eurot jäätmekäitluseks, mis 
võimaldab vallal korraldada ühe korra ohtlike jäätmete äraveo. 
Enn Vasar: 2017. aastal korraldatakse üks kord eterniidi vastuvõtmine.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2017. aasta eelarve 
vastuvõtmine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2017. aasta eelarve vastuvõtmine” 
määrusena nr 6.

4. Antsla valla 2017. a teehoiukava kinnitamine

Ettekandega esines ehitus- ja keskkonnaspetsialist Enn Vasar ja tutvustas teehoiukava. 
Teehoiukava on olnud arutusel eelarve- ja majanduskomisjonis ning kahel korral vallavalitsuses. 

Ly Kalmet: Uuteks tegevusteks on lülitatud teehoiukavasse Posti tänava teetammi ehitus. Mõni 
aeg tagasi, kui arutati erihoolekande asutuste ehitamist Karjasoo kinnistule, arutati ka Posti tn tee
ehitust, mida planeeriti ehitada valla kuludega 200 meetrit. Tänase eelnõu kohaselt on see lõik 
palju pikem - plaaneeritakse ühendada kaks tänavat, Karjasoo ja Posti?
Enn Vasar: Päästeameti nõue on, et peab olema võimaldatud ringsõit. 
Ly Kalmet: Planeeritaval tänavalõigul on tegemist turbaalusega, kui palju läheb tee ehitus 
maksma?
Enn Vasar: Järgmisel nädalal tehakse geoloogiline uuring, siis selgub, millise pinnasega on 
tegemist. Praegu on arvestatud 0,5 meetrise ebastabiilse pinnase eemaldamisega. Täpne tööde 
maht ja maksumus selgub peale geoloogilise uuringu läbiviimist.



Merike Prätz: Arendajaga jäi kokkulepe, et erihooldekodu juurde viiva tee ehitab välja Antsla 
vald oma vahenditest ja tee peab olema läbitav, see oli Päästeameti nõue tuleohutust silmas 
pidades. Juurdeehitatava teelõigu pikkus on umbes 400 meetrit. 

Kaasettekandja Kurmet Müürsepp tutvustas eelarve- ja majanduskomisjonis arutatut.
Toimus arutelu 2016. aasta teehoiukava töödest, mis jäid teostamata ja tehakse 2017. aastal 
(2016. a teehoiukavast ületulnud tänavate Posti tn, Oru-Põik tn, Nurme tn, Pärna tn, Jaani tn 2,5 
x pindamine). 
Tervisekeskuse ümbruse asfalteerimine jääb ära ja teostatakse peale Perearstikeskuse ehitamist, 
mis on mõistlik. Ehitus ikka enne ja ümbrus pärast. 
Samuti lükkub edasi Põllu tänava ehitus. 
Ettepanekuid teehoiukava muutmiseks ei tehtud.
Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule kinnitamiseks. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla 2017. a teehoiukava kinnitamine”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla 2017. a teehoiukava kinnitamine” otsusena 
nr 6.

5. Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2017-2019 kinnitamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Lusti Lasteaed on esitanud kinnitamiseks arengukava aastateks 2017-2019. Arengukavas on esile
toodud kõik olulisemad probleemid ja eesmärgid. 
Vallavanem tutvustas lühidalt arengukava sisu.
Vallavalitsus on arengukava ja arengukavas toodud plaanidega päri. 

Kaasettekandega esines haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimees Kaia Pruuli.
Haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekul esitati Lusti Lasteaia direktorile mõned täpsustavad 
küsimused. Komisjoni liikmed olid arengukava ülesehituse ja sisuga rahul. 
Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks.

Tiit Tõnts: Lasteaia õppealajuhataja koht on hetkel täitmata? 
Merike Prätz: Hetkel jah.
Tiit Tõnts: Aga tegevuskavas on õppealajuhatajale tööülesanded määratud?
Merike Prätz: Lasteaia juhatajal on selle võrra suurem koormus. Lahendus võib tulla 
haldusreformiga, kui meie piirkonnas saab olema kaks lasteaeda ja tööle tuleb võtta 
õppealajuhataja. 

Kristina Kreevald: Mis on plaanis teha Lusti Lasteaia kasutuseta hooneosaga?
Merike Prätz: Lasteaia kasutuseta hooneosale soovime leida rakendust. Kõik tegevused lasteaia 
lähedusse ei sobi ja hetkel veel head lahendust ei ole. Kui hoone veel kasutuseta aastaid seisab 
tuleb kaaluda lammutamist.  

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2017-
2019 kinnitamine”.



Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Lusti Lasteaia arengukava aastateks 2017-2019 
kinnitamine” määrusena nr 7.

15.45 lahkus volikogu liige Tiit Tõnts

6. Loa andmine riigihankes osalemiseks

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla vald osaleb Võrumaa Omavalitsuste Liidu kaudu ESF meetme „Tööturul osalemist toetavad
hoolekandeteenused” projektis „Täiskasvanute tugiisiku teenuse kättesaadavuse parandamine 
Võrumaal”. Projekt on saanud rahastuse ning projekti elluviimiseks korraldab Võrumaa 
Omavalitsuste Liit enda nimel riigihanke „Tugiisikuteenuse osutamine”.
Antsla Vallavalitsus soovib:
1. osaleda Võrumaa Omavalitsuste Liidu poolt korraldatavas riigihankes „Tugiisikuteenuse 
osutamine”;
2. anda volituse Võrumaa Omavalitsuste Liidule Antsla valla nimel riigihanke „Tugiisikuteenuse 
osutamine” korraldamiseks ning küsib selleks luba vallavolikogult.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Loa andmine riigihankes osalemiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Loa andmine riigihankes osalemiseks” otsusena nr 7.

7. Antsla Vallavolikogu 26. aprilli 2016. a määruse nr 9 „Antsla valla teehoiukava aastateks
2016-2017” kehtetuks tunnistamine

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares. 
Antsla valla 2017. aasta teehoiukava sai kinnitatud otsusega.
Antsla valla teehoiukava aastateks 2016-2017 oli kinnitatud määrusega. Selleks et see määrus ei 
jääks segama täna kinnitatud otsust 2017. aastaks, peame 2016. a määruse kehtetuks tunnistama.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26. aprilli 2016. a 
määruse nr 9 „Antsla valla teehoiukava aastateks 2016-2017” kehtetuks tunnistamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26. aprilli 2016. a määruse nr 9 
„Antsla valla teehoiukava aastateks 2016-2017” kehtetuks tunnistamine” määrusena nr 8.

8.  Sotsiaalvaldkonna ülesannete delegeerimine

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares. 



Antsla Vallavalitsus taotles läbi Võru maavalitsuse riigi tegevusvarusse kuuluvast varast  inimeste 
toimetuleku parandamiseks 2293 lihakonservi. 
Vastavalt Sotsiaalministeeriumi kantsleri 14.10.2016.a käskkirja nr 58 „Riigivara taotlemise kord” 
punktile 2.1 on  vara taotlejaks kohaliku omavalitsuse üksused, kes korraldavad vara jagamise vara
saajatele vastavalt enda kehtestatud kordadele. Sellest tulenevalt on korra kehtestamine volikogu 
pädevuses. Volikogu võib delegeerida KOKS § 22 lg 2 alusel kohaliku omavalitsuse üksusele 
antud ülesandeid vallavalitsusele. 
Konservide jagamise põhimõtteid arutati Antsla Vallavolikogu alatise sotsiaal- ja 
tervishoiukomisjoni 31.01.2017. a koosolekul, kus tehti ettepanekud, kellele peaks konserve 
jagama. Vallavalitsuse liikmed arvestavad komisjoni poolt tehtud ettepanekutega. 

Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Üllar Salumets lisas, et komisjoni liikmed olles ära 
kuulanud kõik arvamused, tegid ettepaneku, et lihakonserve peaksid saama üksikvanemad, 
rahvapensioni saajad ja paljulapselised pered alates 3 lapsest peres. Sotsiaaltöötajatel on õigus 
konserve jagada kaalutletud otsuse alusel. Jätta tuleks ka reserv ootamatuteks olukordadeks. 

Tiina Vares: Antsla Vallavalitsus teeb volikogule ettepaneku delegeerida Antsla Vallavalitsusele 
inimeste toimetuleku parandamiseks riigi tegevusvarusse kuuluva vara jagamise korra 
kehtestamine ja aruandluse esitamine Rahandusministeeriumile.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Sotsiaalvaldkonna ülesannete delegeerimine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Sotsiaalvaldkonna ülesannete delegeerimine” 
määrusena nr 9.

9. Enne haldusterritoriaalse korralduse muudatuse jõustumist tulevastel eelarveaastatel 
pikaajalise rahalise kohustuste võtmise heakskiitmine

Ettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp. 
Urvaste Vallavolikogu esimees ja Urvaste Vallavolikogu on pöördunud Antsla Vallavolikogu 
poole, et kiidaksime heaks laenutaotluse summas 565 000 eurot, mida kasutatakse Kuldre 
Põhikooli spordihoone rekonstrueerimiseks. 

Merike Prätz: Kooskõlastamine tuleneb Haldusreformi seadusest. 

Toimus arutelu.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Enne haldusterritoriaalse korralduse muudatuse 
jõustumist tulevastel eelarveaastatel pikaajalise rahalise kohustuste võtmise heakskiitmine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Enne haldusterritoriaalse korralduse muudatuse jõustumist 
tulevastel eelarveaastatel pikaajalise rahalise kohustuste võtmise heakskiitmine” otsusena nr 8.



10. Muud küsimused

10.1 Volikogu liikmete arvutid
Kurmet Müürsepp: Volikogu liikmete tasud said korrigeeritud, iga volikogu liige otsustab, kas 
ostab ise uue arvuti, millist soovib või saab jätkata töötamist vana arvutiga. 

10.2 Järgmised volikogu istungid toimuvad:
- 28. märts 2017. a;
- 9. mai 2017. a.

10.3  Volikogu istung peab 9. mail toimuma sellepärast, et 15. maiks peame esitama Võru 
maavanemale volikogu otsuse vormis vastuse, miks me soovime jätkata iseseisva vallana koos 
Urvaste vallaga, mitte ühineda suure Võru vallaga sealhulgas Vastseliina ja Orava vallaga.
Enne seda (23. ja 24. aprillil) tuleb läbi viia rahvaküsitlus samas küsimuses.  

Toimus arutelu haldusreformi teemal. 

10.4 Vallavanema informatsioon:
- 23.02.2017 toimub kell 18.00 Antsla KSK-s Eesti Vabariigi 99 aastapäeva puhul kontsertaktus, 
kus antakse kätte ka selle aastased tunnustused.
- 24.02.2017. a hommikul kell 7.33 toimub Antsla kesklinnas Eesti Vabariigi aastapäevale 
pühendatud pidulik rivistus.
- 21.03.2017. a toimuvad kohalike omavalitsuste vahelised võrkpalli võistlused.

Kurmet Müürsepp
volikogu esimees Helle Savi

protokollija


